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SANTIAGO CUCURELLA, 

Volem contribuir a posar la Garriga al mapa universitari europeu"

director de la Fundació Universitària Martí l'Humà

El dia 30 organitzen el primer acte per celebrar els deu anys de la institució

"

Santiago Cucurella (Barcelona, 1954)
Llicenciat en Filosofia i Lletres (secció d'Història) i Màster 
en Didàctica de les Ciències Socials és el director de la 
Fundació Universitària Martí l'Humà – Centre Pilot de 
Suport a la Innovació de la UAB  des dels seus inicis, l'any 
2003.
Es mostra satisfet de la feina feta durant aquests deu anys, 
sobretot pel fet de crear un segell propi dins el panorama 
educatiu.
Ara volen celebrar aquesta primera dècada amb un primer 
acte central que es farà al teatre el dia 30 d'abril i que 
servirà per mostrar-se als garriguencs i garriguenques. Tot 
plegat, però, amb la mirada posada en els propers deu 
anys, plens de projectes nous per compartir.

Com va sorgir la idea de crear una fundació 
universitària? amb quins objectius la vau crear?

Quina evolució heu seguit durant aquests deu anys? 
Era la que t'esperaves?

Quins àmbits o àrees d'actuació teniu? 

De quin àmbit o activitat et sents més orgullós?  

La Fundació té seu a la Garriga però subseus a 
diferents pobles del Vallès i Barcelona. Com 
gestioneu i us coordineu? 

Quan l'alcalde Alfred Vilar em va demanar la meva opinió en 
relació a quin ús destinaria a Can Raspall, que aleshores 
pensava adquirir l'Ajuntament, li vaig comentar que jo 
crearia un Centre d'Estudis Universitaris a la Garriga que 
impartís principalment estudis de tercer cicle i formació 
continuada per a empreses i el professorat. L'alcalde Vilar 
va ser molt receptiu a la meva proposta i, sota el meu punt 
de vista, va demostrar tenir una gran visió de futur.

En deu anys hem passat de fer alguns cursos de patrimoni i 
de formació del professorat a ser una organització amb 
150 col·laboradors que genera permanentment llocs de 
treball directes i indirectes i que ajuda decididament els 
emprenedors i els aturats a reubicar-se en el circuït 
productiu. Només el 2012 vam generar un milió dos-cents 
mil euros en crèdits per a emprenedors, majoritàriament 
de l'Institut Català de Finances. Quan un alumne a acaba 
la seva formació amb nosaltres, intentem no desvincular-
nos d'ell fins que no té feina.

Els més importants són la Càtedra Jean Monnet, de Dret 
Constitucional Europeu, l'Aula d'Empreses, que agrupa 
prop de dues mil i l'Aula Permanent d'Educació. Després 
n'hi ha d'altres que encara han de tenir molt més 
recorregut, com ara l'Aula de Ciències Socials, la de 
Música Moderna i Tradicional, la de Diversitat, Mediació i 
Participació, la de Llengües, etc.. Així fins a les 21 aules 
que actualment té la FUMH

Em sento especialment satisfet de l'Aula de la Universitat 
a l'Abast. Sempre he dit que és la part de la FUMH que més 
sentit dóna a la feina en la qual em vaig implicar, perquè 
aporta coneixement a tothom sense distinció. Mentre jo 
sigui el director de la FUMH, l'AUA mai deixarà d'existir.

Hi ha una coordinadora territorial a Granollers i Barcelona i 
un altre coordinador a les Franqueses del Vallès.

Un dels vostres segells és la col·laboració amb diferents 
entitats, universitats, empreses i ajuntaments. Creus que 
el futur universitari passa per una col·laboració público-
privada? 

Què creus que ha aportat la Fundació als garriguencs i 
garriguenques?

Quins objectius us heu marcat pels propers 10 anys?

El dia 30 heu organitzat un acte commemoratiu. En què 
consistirà? 

N'estic convençut. Igual pel que fa a la sanitat i la cultura. Entre 
altres raons, perquè la iniciativa pública no pot donar resposta 
tota sola als requeriments de la societat en cap d'aquests 
àmbits. De tota manera, crec que el millor escenari en els 
serveis bàsics és la col·laboració entre la iniciativa pública i la 
iniciativa privada sense ànim de lucre.

En primer lloc, llocs de treball i, a molts establiments, 
ingressos econòmics. També, orgull pel patrimoni local i desig 
de coneixement.

Els propers anys volem impulsar molt especialment l'Aula 
d'Estudiants Estrangers, que també ha de ser una font 
important de recursos i de llocs de treball per a la Garriga, i ha 
de contribuir a situar el nostre municipi en el mapa universitari 
europeu, tal com ara fa la Càtedra Jean Monnet.
Això ha d'anar acompanyat d'un creixement encara més gran 
de l'Aula d'Empreses i de l'Aula d'Emprenedors. Hem 
d'impulsar molt més la recerca i la transferència del 
coneixement a les organitzacions, i hem d'oferir encara més 
postgraus amb universitats col·laboradores, com la de Vic i la 
de Girona. L'Ateneu Universitari, hauria de ser el complement 
necessari per a l'AUA.

L'acte commemoratiu del dia 30, presidit per l'alcaldessa de la 
Garriga, consistirà en un repàs en públic dels aspectes de la 
Fundació que encara no es coneixen prou a la Garriga i, molt 
especialment, una explicació de cap a on vol anar la FUMH en 
els propers anys. Em fa especial il·lusió presentar en públic les 
persones que han d'encapçalar la FUMH en el futur. Joves 
brillants d'entre 28 i 40 anys, acompanyats de professors de 
prestigi com la Dra. Teresa Forcades, la professora Montserrat 
Nebrera i la dibuixant Pilarin Bayés que comencen ara ja a 
impartir els seus cursos a les diverses seus de la nostra 
Fundació Universitària. Com deia el pensador italià Carlo 
Dossi, "els bojos obren els camins que més tard recorren els 
savis". A partir d'ara, a la FUMH comença  l'hora dels savis.




